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HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 1385/2024 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Jelen jegyzőkönyv a 2024. április 25-én, 20:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök, Szabó Ágoston Attila tanácsos úr megállapította, hogy a 

Helyi Tanács összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es 

Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ösés 196-oscikkelyének 

előírásai szerint, a 2024/83-as számú Polgármesteri rendelkezés értelmében 

került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Bálint Attila 

2. Elekes József 

3. Elekes Szabolcs 

4. Jakab Attila 

5. Kovács Attila 

6. Kovács Ernő 

7. Kovács Levente 

8. Mihálydeák Ervin 

9. Nagy Ervin 

10. Sajgó Rita 

11. Szabó Ágoston-Attila 

 

A gyűlésről igazoltan hiányzik Gál Katalin tanácsos asszony, Bálint Ștefan-

Tibor, Bartalis Csaba és Marthy Barna tanácsos urak. 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester úr és Kovács Ileana-Éva, 

a község jegyzője, valamint Bereczki Leonardo, a tekerőpataki hegyekben levő 

medve visszavadító állomás vezetője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar 

nyelven zajlik.  

A gyűlés megkezdése előtt Egyed József polgármester úr felkérte Bereczki 

Leonardot, hogy mutassa be a medve visszavadító állomást. 



Egyed József: Az idén jár le a medve visszavadító állomással megkötött 

szerződésünk, szeretném, ha a Testület és a nézők is jobban megismernék mit 

jelent ez a tevékenység, ennek az előnyeit és hátrányait. Rengeteg kérdést vet 

fel ez a probléma, hogy szükség van-e erre, ha igen, akkor hogyan és mit kell 

tenni. Ennek a megválaszolására talán itt a környéken nem kapunk annyira 

mélyről jövő szakvéleményezést, mint Leonardótól. Ezután majd a Testület el 

tudja dönteni, hogy megtudjuk-e hosszabbítani ezt a szerződést, mi 

javasoltunk 5 évet, a maximumot. Amikor Tánczos Barna Környezetvédelmi 

miniszter volt, akkor Csíkszentdomokoson feltettük neki a kérdést, hogy mit 

javasol, ő a tanácsosával együtt azt javasolta, hogy kössük meg a szerződést, 

hiszen jelen pillanatban a Környezetvédelmi Minisztérium nem áll mellé, de 

ha ez másképp lesz, akkor probléma lesz az árva medvék befogadása. 

Leonardo Bereczki a făcut o demonstrație a stației de recapturare a urșilor. 

Scopul centrului este de a păstra caracterul sălbatic al puilor, deoarece aceștia 

sunt încă primiți ca animale sălbatice, iar urșii sunt acceptați până la vârsta de 

6 luni. Locul este ușor accesibil, dar izolat, astfel încât puii nu sunt expuși 

influenței umane. Stațiunea se întinde pe o suprafață de 20 de hectare, 

incluzând patru grădini, care cresc în mărime. Cei mai mici pui sunt introduși 

în primul an de viață, iar pe măsură ce cresc, sunt mutați în grădinile mai mari. 

La eliberare, poarta se deschide, ei ies încet și explorează, se întorc în grădină 

pentru mai mult timp și apoi se dispersează încet. În timpul cât stau înăuntru, 

hrana este trimisă cu trenulețe sau drone, astfel încât să nu se obișnuiască în 

niciun fel cu prezența umană. Ei monitorizează puii de mulți ani, iar 

experiența arată că puțin mai puțin de jumătate dintre ei supraviețuiesc, de 

obicei urșii mai mari îi ucid pe pui. S-a observat că urșii care părăsesc stația de 

recapturare se apropie mai puțin de zonele afectate de oameni decât urșii 

adulți complet sălbatici. Aceștia primesc în medie 10 pui pe an, un număr care 

a început să scadă recent, și, pe lângă faptul că îi primesc, le monitorizează 

comportamentul și caracteristicile ecologice. În viitorul apropiat, aceștia ar 

dori să devină mai deschiși publicului, să instaleze un sistem de camere de 

luat vederi în grădini pentru a urmări puii în direct și să amenajeze un cort 

educațional pentru elevi. 

Bereczki Leonardo bemutatta a medve visszavadító állomás működését. 

A központ lényege a bocsok vadságának megőrzése, mivel még vadként 

kerülnek be, maximum 6 hónapos korig fogadnak be medvéket. A hely 

könnyen megközelíthető, viszont elszigetelt, így nincsenek a bocsok emberi 

hatásnak kitéve. Az állomás területe 20 hektár, ebben négy darab kert 

található, amelyek egyre növekvő méretűek. A legkisebbe a kisbocsok 

kerülnek be az első életévükbe, majd ahogy egyre nőnek, úgy kerülnek át a 



nagyobb kertekbe. Elengedéskor megnyílik a kapu, lassan kimennek és 

felderítik a környéket, még egy ideig visszatérnek a kertbe, majd lassan 

elszélednek. Az alatt az idő alatt, amíg bent vannak, sodronypályákkal vagy 

drónnal küldik ki az ételt, hogy semmiképp se szokják meg az emberi 

jelenlétet. Sok évig megfigyelték a kikerült bocsokat, az a tapasztalat, hogy 

kicsivel kevesebb, mint fele éli túl, általában a nagyobb medvék ölik meg a 

kikerült bocsokat. Megfigyelték, hogy a visszavadító állomást elhagyó 

medvék kevésbé közelítik meg az emberek által érintett helyeket, mint a 

teljesen vadon felnőtt medvék. Évente átlagban 10 bocsot fogadnak be, az 

utóbbi időben kezdett ez a szám csökkenni, a befogadásuk mellett megfigyelik 

a viselkedésüket, ökológiai sajátosságukat. Az elkövetkezendő időben 

nyitottabbá szeretnének válni az emberek felé, kamerarendszert szerelnek a 

kertekbe, amivel közvetlen tudják követni élőben a bocsokat, valamint 

szeretnének felszerelni egy oktató sátrat tanulók számára.   

A továbbiakban a polgármester úr és a Testület tagjai kérdéseket tettek fel 

a medve visszavadító állomással kapcsolatban. 

  

A bemutató után az üléselnök, Szabó Ágoston Attila megállapította, hogy 

a tanácsülést a törvényi előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a 

jelenlévőket és megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 

 

Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó hat napirendi pontot 

két kiegészítéssel: 

1. 34/2024. számú Határozattervezet az üléselnök megválasztására a 

következő 3 hónapra 

2. 22/2024. számú Határozattervezet a helyi adók és illetékek 2025-re 

vonatkozó, 10,4%-os inflációval történő indexálásáról. 

3. 32/2024-es számú Határozattervezet, amely jóváhagyja a Distribuție 

Energie Electrică România S.A. (DEER) vállalat Hargita megyei 

Fiókjának a Gyergyóújfalu község, Gyergyóújfalu falu, Újút utcában 

található, Gyergyóújfalu Község köztulajdonában lévő 357 

négyzetméteres telek biztosítását a „Villamosenergia-ellátás a 

gyümölcsfeldolgozó műhelybe az Bedrod Dekor Studio KFT számára, 

Gyergyóújfalu község” című beruházás megvalósítása céljából. 

4. 36/2024-es Határozattervezet a Hargita megyei Gyergyóújfalu községben 

a földgázelosztási közüzemi szolgáltatás koncessziós szerződésének 

odaítélésére irányuló pályázat elbíráló bizottsága létrehozásáról 

5. Gyergyóújfalu Község Képviselő-testülete előző ülése jegyzőkönyvének 

jóváhagyása 



6. Folyó ügyek 

 

Kiegészítés:  

- 31/2024-es számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község 

Önkormányzata és a Természetvédelmi Egyesület között létrejött 

1077/2014. sz. bérleti szerződés időtartama meghosszabbításának 

jóváhagyásáról 

- 35/2024-es számú Határozattervezet a „Gázelosztó rendszer létrehozása 

Gyergyóújfalu községben, Hargita megyében” megnevezésű beruházás 

gazdasági – technikai mutatóinak aktualizálására   

 

Az üléselnök javasolja, hogy a kiegészítéseket a folyó ügyek előtt 

tárgyalják, majd felkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek javaslata, 

hozzászólása van-e a napirendi pontok sorrendjével kapcsolatban. Szavazásra 

bocsátja a napirendi pontokat, a Képviselő Testület 11 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül fogadta el.  

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     

 

1. 34/2024. számú Határozattervezet az üléselnök megválasztására a 

következő 3 hónapra 

Kovács Ileana-Éva: Az áprilisi hónappal lejár Szabó Ágoston-Attila tanácsos 

úr üléselnöki mandátuma, ezért szükséges a következő három hónapra új 

üléselnököt választani. A Tanács Működési Szabályzata értelmében mivel a 

névsor végére értünk, újra fogjuk kezdeni, Bálint Attila tanácsos úr van 

javasolva a következő három hónapra üléselnöki funkcióra.  

Szabó Ágoston-Attila: Szükség van a Munkaügyi szakbizottság 

véleményezésére. 

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta, hogy Bálint Attila 

legyen az üléselnök a következő három hónapban.  

Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet, szavazzanak, ki ért egyet, az 

üléselnök megválasztásával kapcsolatban? A Helyi Tanács 11 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

2. 22/2024. számú Határozattervezet a helyi adók és illetékek 2025-re 

vonatkozó, 10,4%-os inflációval történő indexálásáról. 

Kovács Ileana-Éva: A Fiskális törvénykönyv előírásai szerint a helyi 

tanácsnak kötelező az előző évi inflációs rátával megemelni a következő évi 

helyi adókat és illetékeket. Ez az inflációs ráta a Statisztikai Hivatal által van 



leközölve, ami a tavalyi évre 10,4%-ot jelent, ezért a 2025-ös helyi adókat és 

illetékeket 10,4%-al kell megemelni.  

Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása 

a határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem az 

összes szakbizottságot véleményezzék a határozattervezetet. 

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Elekes József: A Szocio-kulturális szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 11 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

3. 32/2024-es számú Határozattervezet, amely jóváhagyja a Distribuție 

Energie Electrică România S.A. (DEER) vállalat Hargita megyei 

Fiókjának a Gyergyóújfalu község, Gyergyóújfalu falu, Újút utcában 

található, Gyergyóújfalu Község köztulajdonában lévő 357 

négyzetméteres telek biztosítását a „Villamosenergia-ellátás a 

gyümölcsfeldolgozó műhelybe az Bedrod Dekor Studio KFT számára, 

Gyergyóújfalu község” című beruházás megvalósítása céljából. 

Egyed József: A Leader-es projektből nyert gyümölcsfeldolgozónak 

szeretnének alacsony feszültségű három fázisos vonalat vinni, ezt a Városvize 

utcánál levő transzformátortól kellene levigyék. El szeretnének foglalni 2,5 

négyzetmétert, ugyanis oszlopokat kell cseréljenek és ahhoz kérik a területnek 

az elfoglalását.  

Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása 

a határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem a 

Gazdasági szakbizottságot véleményezze a határozattervezetet. 

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 11 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 



4. 36/2024-es Határozattervezet a Hargita megyei Gyergyóújfalu 

községben a földgázelosztási közüzemi szolgáltatás koncessziós 

szerződésének odaítélésére irányuló pályázat elbíráló bizottsága 

létrehozásáról 

Egyed József: Ahhoz, hogy a szerződés megköttessen a Minisztériummal 

kérték, hogy közbeszerzésen keresztül a szolgáltatóval szerződést kell 

kössünk. Lefolyt egy közbeszerzés, amire nem volt jelentkezés. Újra kiíródott 

ez a közbeszerzés, mivel a törvény így kéri újra össze kell állítani a 

közbeszerzésnél az elbíráló bizottságot. Elnöknek Czirják Zsófiát javasoljuk, a 

tagok András Éva, Ferencz Lehel, két póttag van, Egyed Imre-András és 

Székely Katalin. Ez az utolsó lépés ahhoz, hogy megkössük a szerződést a 

Minisztériummal és nekifoghassunk dolgozni.   

Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása 

a határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem a 

Gazdasági szakbizottságot véleményezze a határozattervezetet. 

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 11 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

5. Gyergyóújfalu Község Képviselő-testülete előző ülése 

jegyzőkönyvének jóváhagyása 

Szabó Ágoston-Attila: Felkérem a Testület tagjait, ha valakinek észrevétele, 

kiegészítése van a jegyzőkönyvvel kapcsolatban az jelezze. Amennyiben 

nincs, kérem a Testületet, szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett 

formában elfogadjuk a jegyzőkönyvet? A Helyi Tanács 11 igen szavazattal, 

tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a jegyzőkönyvet. 

 

6. 31/2024-es számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község 

Önkormányzata és a Természetvédelmi Egyesület között létrejött 

1077/2014. sz. bérleti szerződés időtartama meghosszabbításának 

jóváhagyásáról 

Egyed József: Tíz évvel ezelőtt kötöttünk szerződést a medve visszavadító 

állomással, ez lejárt, részemről a javaslat, hogy hosszabbítsuk meg. Hiszem 

elég tartalmas munka folyik ott, ezért javaslom a Testületnek, hogy ezt a 22,81 

hektárt 40 euró/hektár ellenében biztosítsuk továbbra is, még öt évig, 

amennyit a szerződés enged.  



Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása 

a határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem a 

Gazdasági szakbizottságot véleményezze a határozattervezetet. 

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 11 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

7. 35/2024-es számú Határozattervezet a „Gázelosztó rendszer létrehozása 

Gyergyóújfalu községben, Hargita megyében” megnevezésű 

beruházás gazdasági – tehnikai mutatóinak aktualizálására   

Egyed József: Ahhoz, hogy a rendszerbe be tudjunk kerülni, rendbe kell rakni 

a végső költségvetést. Két dolog nem volt bekerülve, az egyik a 

közbeszerzésnek az értéke, a másik a hirdetéseknek az értéke, ez összesen 

60.000 lejjel emelte meg a költségvetést, ezek az összegek ki vannak már 

fizetve. Külön kellett választani, hogy saját költségvetésből mi a nem 

elszámolható költség, ez 3.747.356 lej, amit a község önerőből a projekt mellé 

kell tegyen. A projekt összértéke 31.959.000 lej. Az önrész nagyrészt a rendszer 

növekedésének az értéke, mivel rengeteg volt a lakossági kérés, azt 

szeretnénk, hogy a rendszer mindenhova eljusson. A rendszer 2642 helységbe 

megy be és 24 hónap alatt kellene megvalósítani.  

Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása 

a határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem a 

Gazdasági szakbizottságot véleményezze a határozattervezetet. 

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 11 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

8. Folyó ügyek 

Jakab Attila: Gyergyóújfalu központjától Kertvége fele vezető úton a 

gödröket, amik ott voltak és kanálistetőket van lehetőség rendbe hozni? 

Egyed József: Ahogy beköszönt a jobb idő javítunk rajta. Kicsit átfogóbb 

javítás kellene, ezt Hargita Megye Tanácsa tudná megcsinálni, mi csak annyit 

tudunk, hogy kicsit szintbe hozzuk, tökéletesre nem tudjuk megcsinálni, de 

javítunk rajta.  



Elekes Szabolcs: Alszeg és Újút szakaszon nincs utcai világítás. Meg 

szeretném köszönni, hogy nekifogtak a mellékutcák aszfaltozásának. 

Egyed József: Rendben, feljegyezzük.  

Mihálydeák Ervin: Múlt tanácsülésen említettem a Selymékről kivezető 

útnak a lezárását, azt sikerült megoldani?  

Egyed József: Igen, azt ígérték feltöltik a sáncot, ha nem tették meg, küldök ki 

valakit.  

Szabó Ágoston-Attila: Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás, az ülést 

ezennel berekesztem. 

 
 

 

  Ülésvezető elnök               Jegyző 

        Szabó Ágoston-Attila               Kovács Ileana-Éva 


